

Key Messages

- In light of the second wave, Indigenous Services Canada is actively working with First Nations, Inuit and Métis communities to ensure necessary resources are in place to prevent and combat the spread of COVID-19.
- In order to address the ongoing impacts of COVID-19 Indigenous Services Canada:
 - Is working with provinces and territories to facilitate access for Indigenous communities and PHAC to seek an allocation of federally procured PPE for the ISC PPE stockpile. As of October 21, Indigenous Services Canada has processed 1,286 requests for Personal Protective Equipment.
 - Is expediting funding to support First Nations communities in their response to COVID-19.
 - Is redoubling efforts to increase flu and pneumococcal vaccine coverage and early use of antivirals for influenza.
 - Is working with Indigenous partners, PHAC and provinces and territories to ensure that Indigenous peoples are prioritized for COVID-19 vaccine, when approved and available in Canada
 - Is working closely with the National Microbiology Laboratory and provincial laboratories to provide rapid testing devices, tests, training, and a proficiency program.
- Additional funding supports throughout the pandemic have been significant in many areas including public health, education and safe return to school, mental wellness and post-secondary education.
- Through the Indigenous Community Support Fund, we continue to provide funding for emergency response and preparedness measures to prevent the spread of COVID-19.
- Starting in the early days of the pandemic, guidance documents and tools (more than 40 to date) were developed and are being updated to support the continuation of health service delivery, ensuring the protection of health professionals and those to whom the services are delivered.

Messages clés

- À la lumière de la deuxième vague, Services aux Autochtones Canada travaille activement avec les communautés des Premières Nations, des Inuits et des Métis pour s'assurer que les ressources nécessaires sont en place pour prévenir et combattre la propagation de la COVID-19.
- Afin de faire face aux impacts continus de la COVID-19 Services aux Autochtones Canada:
 - Travaille avec les provinces et les territoires pour faciliter l'accès des communautés autochtones et de l'ASPC afin d'obtenir une allocation d'EPI achetés par le gouvernement fédéral pour le stock d'EPI de SAC. En date du 21 octobre, Services aux Autochtones Canada avait traité 1 286 demandes d'équipement de protection individuelle.
 - Accélère le financement pour soutenir les communautés des Premières Nations dans leur réponse à la COVID-19.
 - Redouble d'efforts pour augmenter la couverture vaccinale contre la grippe et le pneumocoque et l'utilisation rapide d'antiviraux contre la grippe.
 - Travaille avec des partenaires autochtones, l'ASPC et les provinces et territoires pour s'assurer que les peuples autochtones ont un accès prioritaire pour le vaccin contre la COVID-19, lorsqu'il est approuvé et disponible au Canada
 - Travaille en étroite collaboration avec le Laboratoire national de microbiologie et les laboratoires provinciaux pour fournir des dispositifs d'analyse rapide, des tests, de la formation et un programme de compétence.
- Les aides financières supplémentaires tout au long de la pandémie ont été importantes dans de nombreux domaines, notamment la santé publique, l'éducation et le retour à l'école en toute sécurité, le bien-être mental et l'éducation postsecondaire.

- Par l'entremise du Fonds de soutien aux communautés autochtones, nous continuons de financer les mesures d'urgence et de préparation afin de prévenir la propagation de la COVID-19.
- Dès les premiers jours de la pandémie, des documents d'orientation et des outils (plus de 40 à ce jour) ont été élaborés et sont en cours de mise à jour pour soutenir la poursuite de la prestation des services de santé, en assurant la protection des professionnels de la santé et de ceux à qui les services sont fournis.